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I NOSTRI   PROSSIMI   GIOVEDÌ                                                    ore 21,15  
aperti a tutti gli interessati: soci e non soci

Per i noti problemi creati dalla situazione sanitaria  la nostra sede è
stata chiusa da qualche mese fa e lo è tuttora all’uscita di questo
Informilano di inizio luglio.
Eventuali eventi non previsti verranno comunicati in tempo agli
interessati.
Altrimenti il primo programma previsto in sede è per

Giovedì 9 luglio
con la sempre aperta a tutti

RIUNIONE DEL CONSIGLIO DIRETTIVO

Da giovedì 16 luglio
SEDE CHIUSA FINO AL 10 SETTEMBRE

BUONE VACANZE A TUTTI!

I PROGRAMMI RIPRENDONO
Giovedì 17 settembre
con la bimestrale e sempre aperta a tutti

RIUNIONE DEL CONSIGLIO DIRETTIVO

Giovedì 24 settembre
Disposizioni  sanitarie  permettendo  (e  solo  in  questo  caso  verrà
inviata ai soci la convocazione), dopo il tradizionale convivio in
pizzeria ((h.19.30 da “Il Faraone” - Via Masolino da Panicale 13.
Prenotarsi presso Rodari, Tel. 02- 2364190, oppure 3474262214),
in sede si svolgerà l’annuale

ASSEMBLEA DEL CIRCOLO ESPERANTISTA MILANESE
Un  diritto  e  un  dovere:  tutti  i  membri  del  CEM  sono  invitati
comunque a partecipare, meglio se di presenza.

------------------------------------

Gli  “INCONTRI  DI  CONVERSAZIONE”  del  mercoledì  proseguono
regolarmente dalle ore 17 alle ore 19. Negli ultimi mesi, in attesa di
poter tornare in sede, essi sono avvenuti in Skype con la regia dei s-
ani  Francesco Fagnani  (Tel.  339.782.9874)  e  Guglielmo Tomei  (tel.
377.316.3962),  ai  quali  rivolgersi  per  aggiornarsi  e  comunque

partecipare. Secondo le previsioni, già in luglio dovrebbero riprendere
in sede, in attesa della pausa per ferie.

L’ASSEMBLEA DELLA FEI E LE CANDIDATURE AL NUOVO C.N.
Nella sua recente riunione il  Consiglio Direttivo della FEI ha preso
atto  della  situazione  che  ha  portato  alla  decisione  di  rimandare
all’anno 2021 il Congresso Nazionale e delle relative conseguenze. La
più importante di esse è l’annuale assemblea della FEI che si deve
comunque  effettuare,  pena  la  paralisi  in  caso  contrario.  Questo  a
prescindere  dalla  coincidenza  con  il  rinnovo  delle  cariche  sociali
previste proprio quest’anno. Un motivo e un problema in più.
Con il  progressivo  annullamento  delle  norme restrittive  che  i  vari
decreti avevano imposto per combattere il coronavirus e sperando che
non ci sia nessuna seconda fase di ricaduta, si è concordato che una
data affidabile  ed idonea per indire l’assemblea dovrebbe essere in
ottobre,  nella  sua  seconda  metà.  Quindi  si  dovrà  individuare  una
località  raggiungibile con una certa facilità e una sede rispondente
alle  norme  attuali  contro  l’assembramento.  La  mancanza  di  un
interessante  programma  congressuale  e  la  sua  brevità  potrebbero
suggerire,  ai  membri  meno coinvolti  o  interessati  a  presenziare,  di
avvalersi  delle  altre  due  possibilità  di  partecipazione  previste:  per
delega o per lettera. Semplificando così i problemi. Non è escluso, se
necessario,  che si  richieda  una  precisa  prenotazione  dei  posti,  per
poterli stabilire nel rispetto delle norme vigenti.
L’epidemia  ha  pure  complicato  le  nuove  candidature.  I  candidati
uscenti  devono solo  inviare una lettera  dichiarando di  accettare  la
ricandidatura. Ma i nuovi, in regola con l’Associazione, devono essere
presentati da altri membri (almeno dieci per il Consiglio Nazionale,
anche da singoli  per il  Collegio dei Revisori).  Prima era sufficiente
sull’idoneo foglio raccogliere le firme, che poi venivano convalidate
da  una  autorità  competente  (es:  un  presidente,  un  Consigliere
nazionale, un Revisore….). Ora che i membri dei vari Gruppi spesso
non  si  incontrano  da  vicino,  è  sorto  un  problema,  così  risolto:  il
presentatore  invia  una  lettera  (e-mail  o  cartacea)  alla  FEI
(feisegreteria@esperanto.it)  nella  quale  dichiara  di  sostenere  la
candidatura di XY al C.N. (o al Collegio dei Revisori) e allegando la
fotocopia di un suo documento di identità per convalida. Una lettera
per ogni candidato.
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MILANAJ MEMBROJ INTER LA KANDIDATOJ
Ĉijare estas antaŭviditaj kaj la voĉdonado por la Nacia Konsilantaro
kaj tiu por la estrara Konsilio de la Milana Klubo, precipe grava por la
milananoj. Por la tiu ĉi lasta plejparte la kandidatoj estas la samaj, sed
kun la dolorigaj malĉeestoj de niaj  neforgeseblaj d.ro Daminelli,  tre
kompetenta kaj la plej agema, kaj inĝ. Bottoni, fidela revizoro. Por la
estraro  bonŝance  jen  nova  kaj  tre  simpatia  kandidatino:  s.-anino
Cristina  Bollini,  juna  kaj  tre  kapabla  pri  Interreto  kaj  pri  la  aliaj
modernaj teknologioj.
Ŝi ankaŭ kandidatiĝas por la Nacia Konsilantaro kie jam ĉeestas de
longa tempo nia s-ano Livio Fioroni (ĉijare ankaŭ s-ano E. Rodari kiu
bedaŭrinde nur substituiĝis al inĝ. Clerici post lia grava forpaso). Sed
pri  tiu  ĉi  nacia  kampo  jen  alia  bona  novaĵo:  ankaŭ  d.ro  Roberto
Tresoldi,  katedrestro de Milano, akceptis  kandidatiĝi!  Do, la  agemo
kaj  la  kapabloj  de  la  tri  cititaj  kandidatoj  instigas  ĉiujn  bondeziri
sukceson kaj fruktodonan laboron.

FESTIVAL MONDIALE DI ESPERANTO E CONGRESSO VIRTUALE
Il  rinvio  del  Congresso  Universale  di  Montreal  a  causa  del
coronavirus  aveva  creato  un  vuoto  notevole  nell’attività
internazionale  esperantista  che  l’UEA,  in  collaborazione  con
Vinilkosmo, ESF,  E@I ed  altri,  ha  in  modo  molto  valido  colmato
organizzando  questo  virtuale  Festival,  che  è  iniziato  lo  scorso  20
giugno  e  finirà  il  20  settembre.  Esso  prevede  per  ogni  giorno  una
grande varietà di programmi ed una durata di due ore, dalle 12 alle 18
ora UTC (2 ore in più in Italia con l’ora legale). Inoltre in luglio vi
verrà inserito il 76° Congresso Internazionale dei Giovani e la Virtuala
E-Konferenco de ILEI. Infine dal 1° all’8° di agosto ecco il VK (Virtuala
Kongreso de Esperanto). Ecco alcuni loro comunicati specie sul VK:
--MondaFest’ 2020: Por la Virtuala Kongreso Individuaj Membroj de 
UEA aliĝos senpage
Kiel  anoncite  (uea.org/gk/875a1),  kadre  kaj  kulmine  de  la  Monda
Festivalo  de  Esperanto (MondaFest’  2020),  okazos  la  Virtuala
Kongreso (VK) inter la 1-a kaj 8-a de aŭgusto 2020. Kiel aludas ĝia
nomo, dato kaj daŭro, la VK estos omaĝo al la Universala Kongreso,
kun virtuala aliro al esencaj programeroj de la UK kaj enkonduko de
novaj ideoj.

La VK estos senpaga por individuaj membroj de UEA. Tio spegulas la
deziron de UEA, ke ĉiuj esperantistoj povu libere partopreni. Ankaŭ
ne-membroj de UEA povos partopreni,  sed kontraŭ simbola kotizo,
tiel ke indas aliĝi al UEA plej frue antaŭ la VK. Informoj kiel registriĝi
(kion devos fari ankaŭ senpagaj partoprenantoj, laŭeble frue) aperos
plej baldaŭ en sekvontaj komunikoj kaj en eventaservo.org/e/vk. Por plej
rapide aliĝi al UEA, uzu retan aliĝilon: uea.org/alighoj/alighilo/.
La  VK-programo  estas  planita  por  havi  unu  ĉefan  programon,  kiu
daŭros  averaĝe  po  ses  horoj  tage  (12:00-18:00  UTC),  por  ebligi  al
esperantistoj de ĉiuj landoj kaj horzonoj laŭdezire partopreni la tutan
programon.  Aldone,  ĉiuj prelegoj  disponeblos  al  aliĝintoj  por posta
spektado.  La  VK  utiligos  multajn  teknikajn  avantaĝojn  por  strebi
rekrei  la  specialan  etoson  de  niaj  kongresoj,  kiel  libera  babilejo,
renkontiĝaj  ĉambroj,  disdividiĝo  en  malgrandajn  diskutgrupojn  kaj
riĉan menuon de prelegoj.
La VK-programo enhavos kelkajn el la tradiciaj plej ŝatataj kaj konataj
elementoj  de  la  UK,  kiel  la  prelegoj  de  la  Internacia  Kongresa
Universitato kaj la Scienca Kafejo, kies resumoj estas videblaj en la
IKU-paĝo  uea.org/teko/IKU/.  La ĉi-jara IKU-libro,  kun la  tekstoj  de tiuj
prelegoj,  haveblos  elektronike  kaj  senpage.  Aliaj  tradiciaj  UK-
programeroj,  kiuj okazos virtuale kadre de la  VK, estas la Tago de
Lernado, la publika kunveno de la Akademio de Esperanto, Estraro de
UEA respondas kaj la Aŭkcio. Ne mankos specialaj programeroj kiel
la Bankedo, kiun anstataŭos virtuala prezentado de naciaj pladoj el la
tuta mondo, kaj la Internacia Vespero, kiu nomiĝos “Internacia Arta
Aranĝo”.  Por  ambaŭ  jam  nun  eblas  proponi  erojn  skribante  al  la
Virtuala  Kongresa  Komitato  vkk@esperanto.org kaj
mondafest2020@googlegroups.com.
Ankaŭ  la  Ekskursa  Tago okazos  virtuale,  tiel  ke  oni  povos  elekti
ekskursojn  al  pluraj  famaj  turismaĵoj  de  la  mondo,  kun  lokaj
esperantistaj ĉiĉeronoj. Se vi volas oferti tian viziton de turismaĵo en
via lando, bv. skribi al la kunordiganto, amriwandel@gmail.com, ĝis la 10-
a de julio. El la proponoj estos elektitaj pluraj virtualaj ekskursoj.
Informoj pri VEKI (partopreno de ILEI al VK):
En dimanĉo la 26-an de julio ni festos nian lingvon dum la Tago de la
Komitato. Fakto estas, ke la lingvo aperis ekzakte en tiu tago 26-an de
julio,  tio  estas,  ke  Zamenhof  tiam  ricevis  la  oficialan  permeson
diskonigi sian unuan libron.
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En vendredo 31-an de julio okazos AMO-seminario, tio estas Aktivula
Maturigo. Aktivuloj estas personoj, kiuj ne nur uzas la lingvon legante
aŭ vojaĝante,  sed personoj,  kiuj  transprenas  ian  oficon en sia  loka
klubo, en iu Esperanto-centro, en iu Asocio. Laŭ tiu klarigo instruistoj
estas aktivuloj. konsekvence nia AMO-seminario kadre de VEKI havos
sian fokuson rilate al la instruistoj, iliaj roloj, iliaj taskoj, iliaj devoj,
iliaj defioj, ktp.

20 junio 2020 - 12:00 UTC – PROGRAMO DE LA INAŬGURO
Muzika  antaŭludo:  Fransoazo  Oazo  kaj  Kriztoff  -Inaŭgura
Festparolado: Duncan Charters, Prezidanto de UEA. - Parolado nome
de  familio  Zamenhof:  Margaret  Zaleski-Zamenhof  --1-a  Muzika
interludo:  jOmO  -Festivala  temo:  “UN  75-jara:  dialogo  kaj
interkompreniĝo en mondo ŝanĝiĝanta  ”  -  Inaŭgura Parolado de la
Temo: Humphrey Tonkin Mesaĝo pri la Temo, nome de UEA: -Sara
Spanò  Mesaĝo  pri  la  Temo,  nome  de  TEJO:  Rakoen  Maertens
Salutmesaĝo de UN: -Fabrizio Hochschild, Asista Ĝenerala Sekretario
de UN Mesaĝo de Espero,-“Ĉio iros bone”: LKK de Montrealo - 2-a
Muzika interludo: Manno Montanna - Fermaj vortoj de la Inaŭguro:
Orlando Raola, Estrarano de UEA pri Kulturo kaj Kongresoj - Muzika
postludo: Joel Muhire / Amira Ĉun

La  programo  estis  planita  por  daŭri  ĉirkaŭ  du  horoj.  Pli  pri  la
Festivalo  oni  povas  legi  ĉe  https://mondafest.net kaj
https://eventaservo.org/e/mondafest2020. Pri la emblemo de MondaFest’ 2020,
kiu  reprezentas  la  spiriton  de  la  Festivalo,  eblas  legi  che
https://revuoesperanto.org/logo-fest.

IL CORONAVIRUS È ...CONTRO L'ESPERANTO!
In verità questa epidemia fa danni in quasi tutti i campi (escludendo
solo  qualche  approfittatore),  con  conseguenze  spesso  tragicamente
dolorose  e  che  comunque  sempre  ci  complicano  la  vita,  creandoci
danni e problemi. Anche il  movimento esperantista ne è coinvolto e
solo  l’impegno  di  parecchi  samideani  riesce  ad  evitare  una  paralisi
ancor maggiore. Certamente la vita associativa nei migliori dei casi non
è  favorita  dai  preventivi  timori  di  contagio,  dalle  mascherine,  dal
divieto  di  assembrarsi,  dal  distanziamento  obbligatorio  (chiamato
“distanziamento  sociale”:  un  orrore  di  espressione!)  Inoltre  il

movimento  non  è  finanziariamente  molto  solido:  questo  non  aiuta
certamente  a  superare  certi  problemi,  dal  livello  locale
all’internazionale. Il disporre di una propria sede, come a Milano, dove
è  inutilizzabile  da  quattro  mesi,  peggiora  la  situazione:  le  spese
connesse sono le stesse, però nessuna attività od entrata: il bilancio del
2020 sarà nettamente negativo. Tra le più importanti vittime del virus
ecco  i  migliori  congressi,  già  messi  a  punto  con  lavoro  e  spese:
dall’universale di Montreal al nazionale di Assisi ad alcuni importanti
di  categoria.  Parecchi sono ricorsi alla scappatoia del trasformarsi  in
eventi  virtuali  in  rete:  a  parte  certe  discriminazioni  negative
conseguenti, e poco… democratiche, il risultato, anche se in sé forse
valido,  è  tutta  una  altra  cosa:  è  un  po’  come…  fare  all’amore  per
telefono. Inoltre spesso rimane il problema dell’assemblea dei membri,
che  solitamente  è  inserita  nel  programma  del  congresso.  Per
coincidenza  sia  quella  della  FEI  che  quella  del  milanese  CEM
prevedono il rinnovo delle cariche sociali. Ciò le rende più importanti
ma non sposta il problema, perché l’assemblea deve sempre aver luogo
nel  rispetto  delle  regole  statutarie,  anche  se  qualcuno  nemmeno  le
conosce e allegramente crede che si possa procedere secondo il suo…
buon senso o semplice modo di vedere. Pure incredibile è il paragone
con il periodo bellico quando l’assemblea non si  svolse ma si  fermò
ogni  attività!  Comunque  esse  avranno  luogo:  chi  è  preposto  ha  già
affrontato  il  problema e  sta  cercando la  soluzione  nel  rispetto  delle
regole dettate dallo statuto e da questo maledetto virus. E speriamo in
un  futuro  ritorno  alla  normalità,  il  cui  valore  siamo  tornati  ad
apprezzare.

TANTO RUMORE ...E POI NULLA!
Sono fortunatamente frequenti  gli  eventi  di  diversa  importanza,  che
vengono organizzati da solerti sam-ani o dai Gruppi attivi. A loro un
sincero ringraziamento. Ma spesso si commette un grosso errore. In fase
di  realizzazione si  cerca di  diffondere la notizia,  di  invitare tutti  ad
aderire per essere presenti per vari motivi. La Rete è ovviamente uno
dei mezzi utilizzati. Di solito (ma non sempre, specie in questi tempi di
epidemia)  poi  l’evento  si  svolge  secondo  il  programma  e  gli
organizzatori alla fine rincasano soddisfatti ma probabilmente stanchi.
Dall’indomani  ci  si  chiede  se  probabilmente  esso  è  avvenuto,  se
secondo il  programma previsto  o  è  intervenuto  qualcosa  di  diverso.
Silenzio  assoluto:  la  Rete  tace.  Spesso  poi  si  dà  notizie  agli  organi
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competenti, come la nostra rivista, ma ne passa di tempo prima che si
possa leggerle.
Dice un vecchio adagio lombardo: ”Hai fatto 30. Fai 31!”. In questi casi
un succinto rapporto è anche sufficiente: PER FAVORE FATELO!!

AŬGUSTAJ PROGRAMOJ DE LA KASTELO DE GRESILLON
La  franca  Esperanto-kastelo  Grésillon  troviĝas  sur  granda  18-hektara
tereno kun arbaro, herbejoj, lageto, riveretoj, verda vojo
E-kursoj okazos du-foje dektage: 3-14.aŭgusto kaj 17-27.aŭgusto
Infana programo okazos: 17-27.aŭgusto
Skoltoj Verdaj tendumas: 2-9.aŭgusto
IEK-Konferencoj: 10-14.aŭgusto. Ni serĉas prelegantojn pri ĉia temo.
Interŝanĝoj franclingvaj: 3-13.aŭgusto
Naturistoj esperantumas: 27-31.julio
Festa semajno por infanoj kaj familioj: 18-21.aŭgusto
Pro vartado le retejo ne daŭre funkcias!
gresillon.org/somero kontakto: kastelo@gresillon.org
telefono: 0033-2.41.89.10.34 (respondilo)
retejo: gresillon.org
Nia prioritato estas certigi vian sanon kaj sekurecon
Bonvenon en via kulturdomo Greziljono, F-49150 Baugé-en-Anjou.

FORPASIS GRANDA ESPERANTISTO: VICTOR SADLER
Grava funebro por la esperanta movado estas la forpaso de unu inter
ĝiaj plej eminentaj samideanoj: la brita 83jara Victor Sadler. Junulo, li
lernis  la  internacian  lingvon  kaj  poste  en  Kembriĝo  redaktis  “La
Studento’n”,  kiu estis  la  informilo de  tutmonda  E-studentaro.  Ek de
1962 li deĵoris ĉe UEA redaktante la revuon “Esperanto” ĝis 1974 kaj
“La Monda lingvo-Problemo”n. En 1968 li fariĝis Direktoro de la Centra
Oficejo kaj poste en 1980 Ĝenerala Direktoro de UEA. Post paŭzo en
Brazilo, li revenis al Rotterdam  kaj longe laboris pri DLT, la projekto
pri aŭtomata multlingva tradukado pere de Esperanto de nederlanda
firmao BSO. Li estis ankaŭ verkisto kaj eĉ pretigis terminarojn.

UNU E.-LECIONO POR ĈIU LERNEJANO EN LA MONDO
Informa kaj instrua strategio subtenata de ILEI (Bonvolu dissendi al viaj
landaj kaj lokaj listoj kaj aliaj komunikiloj)
En la retejo www.ilei.info vi trovas la kompletan programon, inkluzive la
leteron, kiu iru al decidantoj pri edukado je ĉiu nivelo (urba, provinca,

kantona,  ŝtata):  lernejestroj,  instruistoj,  lingvoinstruistoj,  gazetoj  por
instruistoj,  sindikatoj  aŭ  lertigejoj  por  instruistoj,  universitatoj,
lingvocentroj, aŭtoroj de lernolibroj, eldonistoj de lernolibroj, institutoj,
kiuj okupiĝas pri edukado, plurlingvismo k.t.p.
Kiu donu tian lecionon? Li  povas esti  iu esperantisto,  kiu ricevas la
permeson eniri lernejon kaj fari la laboron. Li povas esti iu instruisto,
kiu helpe de la disponigita materialo prezentas Esperanton al sia klaso.
Povas esti iu lernanto, studento, kiu helpe de la disponigita materialo
prezentas Esperanton kaj/aŭ esploras mem cele al prezento en sia klaso/
grupo.
Ni  rememoru  gravan  parton  de  la  dua  UNESKO-rezolucio  de  1985:
"UNESKO invitas la Membroŝtatojn marki la centjariĝon de Esperanto
per  konvenaj  aranĝoj,  deklaroj,  eldono  de  specialaj  poŝtmarkoj  kaj
simile,  kaj  instigi  al  la  enkonduko  de  studprogramo  pri  la  lingvo-
problemo kaj pri Esperanto en siaj lernejoj kaj siaj institucioj de supera
edukado". La programo UNU LECIONO taŭgas por ĉiuj ekde la aĝo dek.
Ĉio pri la iniciato troviĝas ĉi tie: https://www.ilei.info/agado/projektoj.php
Gazetaraj Komunikoj de UEA, N-ro 858 2020-03-29

DISPONIBILITÀ DELLA FEI IN RETE
La s-anino Debora Rossetti comunica:
Mi occupo per la Federazione Esperantista Italiana delle reti sociali.
Al momento come FEI siamo presenti sulle seguenti reti sociali:
Facebook
Instagram
Pinterest
Telegram
Se avete domande di qualsiasi tipo sull’attività svolta su queste reti, se
avete contenuti che vorreste pubblicati riguardanti l’attività vostra o del
vostro  gruppo  in  ambito  esperantista,  se  avete  da  suggerirmi  la
presenza della FEI su altre reti, non esitate a scrivermi. Ecco il link per
aderire: https://t.me/joinchat/Aegw3VNtR7E3gSLT5ErJNg
La federazione esperantista italiana ha su Telegram anche un canale. La
differenza su Telegram tra gruppo e canale è questa: il canale è come
una bacheca… potete solo leggere ma non commentare. Può essere utile
a chi non vuole troppo disturbo in quanto arrivano solo le notizie senza i
commenti di chi le legge. Il gruppo invece riceve le stesse notizie del
canale ma c’è la possibilità per i membri di commentare e fare domande.
Se volete informazioni più dettagliate o per qualsiasi dubbio scrivetemi.
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Instagram è  un  sito  dove  si  mettono  sopratutto  foto.  Sono  molto
presenti  corsi  di  lingua di vario tipo presentati  in forma di "pillole".
Simile è Pinterest, posto dove si trovano varie foto riunite in bacheche
tematiche.  Telegram è  simile  a  whatsapp,  consente  di  scambiare
messaggi  e  creare  gruppi  di  discussione.  Gli  utenti  di  questi  siti
vogliono  interagire,  rendersi  visibili,  conoscere  gente.  Per  noi  come
Federazione lo scopo è di farci conoscere e di renderci raggiungibili. Per
fare  un  esempio  molti  giovani  oggi  non vanno  su  google  e  cercano
"Esperanto"  se  vogliono  informazioni.  Ma  per  esempio  se  sono  su
Instagram a  mettere  foto  del  loro  cagnolino,  digitano  "esperanto",  ci
trovano.
Debora Rossetti debora.rossetti.1611@gmail.com

ESTRARKUNSIDO
La dua estrarkunsido de 2020 okazis la 7an de majo. Pro la neebleco
kunveni  en  la  sidejo  de  la  Klubo,  kaŭzita  de  la  escepta  kronvirusa
situacio,  la  kunsido  okazis  per  interreto  uzante  Skype’n.  Unue  oni
aprobis la protokolon de la antaŭa kunsido. Poste, la Sekretario raportis
pri  kelkaj  administraj  problemoj  kun “Poste  Italiane”  kaj  kun Banco
Posta.  S-no  Rodari  informis  ke  s-no  Binaghi  estas  kolektanta
universitatajn  tezojn  kiuj  pritraktas  esperantistajn  temojn.  S-no
Lamperti informis ke s-no Fioroni jam kunlaboras kun s-no Binaghi pri
tio.  Krome,  s-no  Rodari  memorigis  al  la  partoprenantoj  ke  ĉiuj  plej
gravaj esperantistaj  kongresoj (inkluzive tiu de FEI) estas prokrastitaj
ankaŭ se kelkaj okazis per interreto. La Sekretario informis ke, pro la
kronvirusa situacio, ankaŭ la Asembleon de nia Klubo nun ne eblas
organizi kaj,  tuj kiam ĝi eblos, la Prezidanto proponos taŭgan daton,
probable en septembro.  Tamen, la aktivado de la Klubo daŭrigas;  la
merkredaj renkontiĝoj okazas laŭregule, nature per videokonversacioj,
kun la ĉeesto de multaj partoprenantoj, ankaŭ eksterlandanoj. Por pli
efike interesigi junulojn kaj aliajn personojn al esperanto, s-no Conti
proponis la preparon de nova libreto, simple skribita kaj rapide legebla
en kiu oni povas prezenti la ĉefajn karakterizojn de nia lingvo, ĝiajn
avantaĝojn  kaj  ĝian  neceso,  surtute  en  tiu  ĉi  historia  periodo.  La
propono estigis  vivan intereson kaj  diskuton inter  la  partoprenantoj.
Ĉiuj  aprecis  la  ideon,  sed  ankaŭ estis  rimarkita  la  malfacilaĵo  de la
pretigo de bona teksto kaj la neceso de kapabla verkisto. Oni dissendos
la ideon en la esperantistaro kaj oni kreos grupon por prilabori taŭgan
skemon.

LUTTI
- Il 29 giugno a Noventa Padovana, dove da parecchi anni si era trasferita,
si è serenamente spenta la prof.ssa  Annamaria Faiella, una colonna del
movimento italiano e milanese. Esperantista da circa 70 anni, traduttrice
ed  insegnante,  attiva  collaboratrice  del  CEM del  quale  è  stata  sempre
membro.  Alle  sorelle  Carla  e  Pia  ed  ai  familiari  tutti  il  CEM  e  gli
esperantisti esprimono il loro sincero cordoglio.
- Gli  esperantisti  milanesi  sono  vicini  al  dott.  Aldo  Taccani  ed  ai
famigliari tutti per la scomparsa del caro fratello, dott. Franco Taccani.

NOTIZIE DAL MONDO
Londra – Lunedì  1°giugno  il  dott.  Renato  Corsetti  ha  tenuto, tramite  la
piattaforma Zoom, una ascoltata videoconferenza on line sul tema: “Ĉu estis
pli  danĝera por Esperanto Hitler,  Stalin aŭ Churchill?”,trattando in chiave
storica  l’evoluzione  di  questa  lingua,  bloccata  dai  francesi  alla  Lega  delle
Nazioni. Ecco il link per You Tube: https://youtu.be/AMzFDo2aC-Q
Milano – Grazie all’impegno di alcuni s-ani, (il nostro Francesco Fagnani in
particolare), tutti i numeri del bollettino milanese Informilano, a partire dal
bimestre  maggio-giugno  2003,  quando  diventò  elettronico,  sono  ora
disponibili nella Bitoteko: http://www.bitoteko.it/collections/show/10
Torino – Il  prof.  tedesco Martin Haase il  10 giugno scorso ha tenuto una
interessante  videoconferenza  sulla  birra  e  sul  vino,  le  due  bevande  più
diffuse al mondo.
Brescia – La dedica a Zamenhof di una via cittadina è ufficiale: essa sarà
vicino al supermarket Esselunga di via Triumplina. La cerimonia inaugurale
prevista  è  stata  per  ora  soppressa  a  causa  del  coronavirus.  Si  effettuerà
probabilmente in autunno.
New York – L’ONU ha indetto una inchiesta mondiale per sapere quali sono
i problemi e le situazioni del mondo da affrontare con priorità. Il testo a cui
rispondere (https://un75.online/?lang=epo) è anche in esperanto.
Rotterdam – UEA, TEJO e la Kolumbia E-Ligo hanno messo a punto un corso
di esperanto per gli ispanofoni, che viene messo nei programmi del Festival
Mondiale del’Esperanto a partire dal 29 giugno fino al 22 agosto, due volte
alla settimana. Nei primi tre giorni più di 200 le iscrizioni.
el https://esperanto.co/cursos/en-espanol
Assisi – Nel  75°  anniversario  della  creazione  dell’ONU,  il  26  giugno si  è
svolta la terza “Manifestazione On-line” in difesa della Carta delle Nazioni
Unite. Promotore il  Comitato per la Marcia della Pace. I  partecipanti sono
stati parecchi: tra loro esponenti della politica e del giornalismo. Anche in
questa  terza  Manifestazione  la  FEI  era  presente,  rappresentata  dalla  sua
delegata prof.ssa Laura Brazzabeni (che è pure docente del progetto “La mia
scuola per la pace”).
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